



马克·史特劳斯博士 (Mark Strauss, PhD.)

亚伯丁大学博士，自 1993 年起任教于圣地亚哥伯特利神学院，现为该学院的新约教授。他撰写或与人共同撰写了诸多书籍和论文，包括《桑德凡释经系列》（2014）和《解经者圣经注释》（第 9 卷，2010）中的马可福音注释、《耶稣举止不端：加利利人谜一样的悖论》（InterVarsity, 2015）、《时代变换中如何读圣经》（Baker, 2011）、《福音书与耶稣生平》（Zondervan, 2007）、《桑德凡插图圣经背景注释》中的《路加福音》（Zondervan, 2002）、

《如何选择译本》（与 Gordon D. Fee 合著；2007）、《必备圣经手册》（与 John Walton 合著；2006）、《歪曲经文？圣经翻译和性别准确性的挑战》（InterVarsity, 1998）、《路加福音-使徒行传中的大卫后裔弥赛亚》（Sheffield Press, 1996）。

史特劳斯是《扩展版圣经》（Thomas Nelson）和《文本教学注释系列》（Baker）的新约编辑，也是新国际版圣经翻译委员会副主席、NIV 研读本圣经的副主编。他是圣经文献学会、圣经研究所和福音派神学协会会员。

他热心事奉，定期在教会、研讨会和大学校园中讲道、授课。他是兰乔伯纳多教会科夫查经班的每周教师。

他和可爱的妻子住在圣地亚哥，他的妻子 Roxanne 是婚姻和家庭咨询师。他有三个孩子，分别是高中生、大学生和研究生。

Mark L. Strauss (Ph.D., Aberdeen) is professor of New Testament at Bethel Seminary, San Diego, where he has served since 1993. He is the author or coauthor of various books and articles, including commentaries on Mark's Gospel in the *Zondervan Exegetical Commentary Series* (2014) and *Expositors Bible Commentary*, vol. 9 (2010); *Jesus Behaving Badly: The Puzzling Paradoxes of the Man from Galilee* (InterVarsity, 2015); *How to Read the Bible in Changing Times* (Baker, 2011); *Four Portraits, One Jesus: A Survey of Jesus and the Gospels* (Zondervan, 2007); *The Gospel of Luke in the Zondervan Illustrated Bible Background Commentary* (Zondervan, 2002); *How to Choose a Translation for All It's Worth* (with Gordon D. Fee; 2007); *The Essential Bible Companion* (with John Walton; 2006), *Distorting Scripture? The Challenge of Bible Translation and Gender Accuracy* (InterVarsity, 1998), and *The Davidic Messiah in Luke-Acts* (Sheffield Press, 1996).

Strauss is the New Testament editor of the *Expanded Bible* (Thomas Nelson) and the *Teach the Text Commentary Series* (Baker). He also serves as Vice Chair of the Committee for Bible Translation for the *New International Version* and as an associate editor for the *NIV Study Bible*. He is a member of the Society of Biblical Literature, the Institute for Biblical Research and the Evangelical Theological Society.

He has a heart for ministry and preaches and teaches regularly at churches, conferences and college campuses. He is the weekly teacher at the Cove Bible study at the Church at Rancho Bernardo.

He lives in San Diego with his wonderful wife Roxanne, a marriage and family therapist. He has three children, one in high school, one in college and one in graduate school.